
 

      
Directie Ruimte 
     

Eerste Commissie - Verslag van de vergadering 

kenmerk R00\Directietaken\Beleid\PR\1e comm/2016-10-25 

betreft Eerste Commissie – Grondgebonden materies 

 

De voorzitter opent om 18.03 uur de vergadering. 

OPENBARE ZITTING 

1. Goedkeuring van het verslag van de vergadering van 05 oktober 2016. 

Er zijn geen opmerkingen. Het verslag wordt unaniem goedgekeurd. 

 

2. Voorstelling van de sectorale beleidsaccenten in de grondgebonden 
materies door de resp. gedeputeerden (vragen raadsleden/antwoorden 
gedeputeerden): voorbereiding van de bespreking van het aangepaste 
meerjarenplan 2014 – 2019 en het budget 2017  

 

Eerste gedeputeerde Alexander Vercamer start met de uiteenzetting 
waarbij het hoofdaccent ligt op landbouw en platteland en waarbij het 
beleid wordt gecontinueerd. Dit wordt gebundeld onder een vijftal 
centrale doelstellingen: (1) duurzame land- en tuinbouw versterken; (2) 
bijdragen aan een competitief agrocomplex; (3) een leefbaar en 
beleefbaar platteland uitbouwen; (4) Betrokkenheid bij landbouw en 
platteland verhogen en (5) overlastbezorgers indijken. ondersteund.  

 
Provincieraadslid Riet Gillis: 

Werkingstoelage voor de proefcentra stijgt met 21.000 euro? 

Gedeputeerde Vercamer antwoordt dat dit veroorzaakt wordt door de 
loonindex die vermoedelijk volgend jaar overschreden zal worden.  
 
Vzw bio forum Vlaanderen: geen verhoging? 

Is gekoppeld aan de week van de bio. Wij financieren een 
persconferentie en dat blijft tot nu toe hetzelfde budget. 
 
Plaatsvervangend provincieraadslid Johan Van Duyse: 

Vraag in verband met de glastuinbouw Melsele: in 2016 stond er een 
medewerker in budget opgenomen wat niet meer het geval is voor 2017? 
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Gedeputeerde Geert Versnick: dit was een strategisch project dat eind dit 
jaar afloopt. Het budget waarvan sprake werd voorzien voor een 
projectmedewerker.  
 
Provincieraadslid Inge de bal: 

De subsidies ‘hergebruik van hoeves: een uitdaging’?  

Is een project dat thans wordt opgezet (is vorige maand op de raad 
geweest). Leegstaande serres, hoeves,…, wat moeten we daar mee 
aanvangen? Hoe kunnen we daar zinvol mee omgaan?  

Op dit moment geen geld voor VENECO? 

Zij zijn partner. Zij voorzien zelf hun inbreng.  

Verwarring omdat zij vermeld staan op de nominatieve subsidielijst: 
Pagina 40 van budget 2017 >> dat is hun aandeel (0,00 euro) in het 
PDPO. Is een plattelandsproject van de provincie. Provincie treed uit 
VENECO. 

 

Gedeputeerde Eddy Couckuyt neemt het woord. Rond toerisme zijn er in 
het beleidsplan weinig wijzingen, alles zit in de lange 
termijndoelstellingen van 2014-2019. Er een stijging van budget omwille 
van de personeelsenveloppe. We zetten in op productontwikkeling, 
verdere uitbouw van de cel sectorwerking, zakentoerisme, promotie en 
publiciteit, kennis en expertisecentrum en algemene werking. Dit 
betekent dat 3,8 miljoen euro globaal wordt ingezet.  

Toerisme wordt in Oost-Vlaanderen uitgebaat door de vzw toerisme 
Oost-Vlaanderen. Doel is om dag- en verblijfsrecreatie uit te bouwen en 
dat ook in de kijker te zetten. Zelf hebben wij geen uitbatingen. We 
promoten toerisme in Oost-Vlaanderen en in de toeristische regio’s. we 
zetten ook in op ondersteuning voor de sector.  

 

Provincieraadslid Riet Gillis:  

Toelage productontwikkeling (fiets- en wandelroutes, belevingspunten, 
bewegwijzering, …) daalt van 645.000 euro naar 601.000 euro (pg. 
150)? 

Mevrouw Versieck antwoordt dat er vorig jaar een overdracht gebeurd is 
van niet besteedde middelen in het kader van de subsidies voor 
toeristische projecten. Vorig jaar is er eigenlijk een supplement 
bijgekomen om extra in te zetten op de ontwikkeling van fiets- en 
wandelnetwerken.  

Tweede gedeputeerde Geert Versnick komt aan het woord. Wat betreft 
economie wordt ook in 2017 verder gewerkt aan de speerpuntclusters 
van de Oost-Vlaamse economie. De aanwezig kennis, kenniscentra en 
logistieke topinfrastructuur blijven de basispijlers van het economisch 
beleid. Het beleid inzake sociale economie krijgt verder vorm. Naast 
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opleiding, vorming en coördinatie van de lokale regisseurs sociale 
economie zijn de eerste projecten voor de innovatie en 
professionalisering van de sector ingediend en zullen in 2017 worden 
uitgevoerd.  

Via de POM zal aan volgende ontwikkelingsprojecten prioritair worden 
gewerkt: glastuinbouwcluster Melsele, parkgebouw op het Eiland 
Zwijnaarde, Ruien en Oude Briel. Ook het aanbod aan bedrijfsruimte in 
de bestaande bedrijvencentra wordt verder uitgebouwd en nieuwe 
mogelijkheden worden momenteel onderzocht zowel in Eeklo 
(Heldenpark) als Hamme (Zwaardveld). 

Zowel de dienst economie als de POM leveren bijdragen aan het 
provinciaal klimaatplan, en in het bijzonder voor de pijler ‘duurzame en 
klimaatinnovatieve economie’.  

Het socio-economisch streekgericht beleid maakt een doorstart na een 
aantal wetswijzigingen en zal in 2017 verder worden geïmplementeerd. 
Het Streekoverleg Waas en Dender gaat volgende week van start. Zuid-
Oost Vlaanderen is in afwachting van goedkeuring, de gesprekken met 
Gent, de gemeenten errond en het Meetjesland zijn lopende. Die zijn in 
een goede sfeer aan het verlopen. 

Voor het participatieproject voor de Gentse haven heeft de begroting 
een budget beschikbaar van 33,5 miljoen euro. Ook aan de 
Waaslandhaven hebben we aangeboden om ze verder te 
ondersteunen.  

Wat Europa betreft gaat onze bilaterale samenwerking met Nederland 
en participatie aan de Europese programma’s inzake structuurfondsen 
onverminderd verder.  

Bij de internationale samenwerking blijft de hoofddoelstelling het 
faciliteren van internationale relaties tussen de Oost-Vlaamse partners, 
de aanwezige kennisdoelstellingen en onderzoekcentra en de Oost-
Vlaamse bedrijven.  

Wat ICT betreft zal in 2017 1 project worden opgestart en dat is de 
grondige revisie van NaNo. Dit heeft oa. te maken met de 
omgevingsvergunning die volledig elektronisch zal verlopen.  

 

Provincieraadslid Inge De Bal:  

De algemene werkingsfinanciering van de POM is gestegen maar er is 
een dalingen in bv. toelagen voor brownfields? Is hier een reden voor? 
Is verwarrend omdat dit werd aangehaald als speerpunt? 

Gedeputeerde Versnick: In de meerjarenbegroting 2014-2019 werden 
voor de jaren 2016 en 2017 een aantal werkingssubsidies voor de POM 
Oost-Vlaanderen lager begroot. Dit zou dan gecompenseerd worden 
door inkomsten uit gedane investeringen (o.a. Eilandje Zwijnaarde). 
Deze inkomsten worden nu ten vroegste in 2017 voorzien zodat 
vermelde verminderingen bij de eerste budgetwijziging van 2016 
verschoven werden  naar 2017 en 2018. Vandaar dat de toelage voor 
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het jaar 2017 voor  projecten van revitalisering van brownfields minder 
is dan de vorige jaren (28 477 euro ipv 80 000 euro).  

 

Plaatsvervangend provincieraadslid Johan Van Duyse:  

Klimaatplan: klimaatfonds voor acties die met reguliere middelen 
gefinancierd kunnen worden gaat van 50.000 euro naar 300.000 euro 
(pg. 155)? Wat voor soort acties kunnen we hierbij verwachten? 

Gedeputeerde Versnick: Is een globale pot die we voorzien hebben om 
het geheel van klimaatacties te kunnen realiseren in de provincie. 
Vanuit verschillende departementen werken we samen. Er zijn ook een 
aantal personeelsleden voorzien die zich volledig richten op de 
coördinatie van verschillende projecten zodat er een optimale werking 
is.  

 
Provinciale cofinanciering in het kader van EFRO gaat van 400 000 
euro naar 811 000 euro, welke filosofie zit hierachter?  

Gedeputeerde Versnick en Vercamer: Als we geld van Europa en 
Vlaanderen kunnen krijgen dan gaan we dit steeds co-financieren. Dit 
gaat over het aantrekken van middelen. We hebben een politieke 
afspraak dat we geen Europees en/of Vlaams subsidiegeld verloren 
laten gaan. Hangt uiteraard ook af van de stand van zaken van 
sommige subsidieprogramma’s. we bespreken dit met partners binnen 
Oost-Vlaanderen en het moet relevant zijn voor Oost-Vlaanderen.  

 
Directeur Astrid Vliebergh: Een bijkomende reden van verhoging is dat 
deze budgetten worden toegekend op programmaperiode. Het is steeds 
zo dat in de eerste helft van een programmaperiode meer budget nodig 
is dan in de volgende periode (budget nodig om projecten op te 
starten).  

Het organiseren van provinciale missies: in 2016 was er 27.406 euro 
budget voorzien als reiskosten en in 2017 is dit nog steeds hetzelfde 
bedrag maar gesplist in 16.000 euro voor personeel en 11.000 euro 
voor deputatie. Waarom werd dit gesplitst? 

Bij de opmaak van het meerjarenbudget 2014-2019 werd onder de actie 
"Organiseren van provinciale missies en werkbezoeken ter 
ondersteuning van de internationalisering van het Oost-Vlaamse 
bedrijfsleven (1247)" enkel  een globaal reisbudget voorzien wat dan 
jaarlijks boekhoudkundig opgesplitst werd tussen reiskosten personeel 
en reiskosten deputatie. Door deze opsplitsing vanaf 2017 ook al bij de 
budgetopmaak te voorzien, hoeft dit achteraf niet meer te gebeuren bij 
de boekhoudkundige verwerking van de gemaakte reiskosten. 

 

Gedeputeerde Jozef Dauwe neemt het woord. Het beleid rond EROV 
wordt verder gezet in de zin dat de middenstand verder wordt gestimuleerd en 
de streekproducten worden gepromoot.  

De ambitie van Oost-Vlaanderen klimaatgezond dient tegen 2050 
gerealiseerd te worden. Hiertoe zijn er 5 speerpunten ontworpen. Om dit te 
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financieren is er een klimaatfonds opgericht samen met collega’s 
gedeputeerden. We verhogen jaarlijks het budget met 50 000 euro naar 300 
000 euro per jaar.  

Het steunpunt duurzaam bouwen is een belangrijke hefboom om Oost-
Vlaamse bouwers en verbouwers aan te zetten tot duurzame bouwkeuzes. In 
2017 wordt renovatieadvies aan huis verder uitgebouwd.  

Verder is de samenwerking met de regionale landschappen en bossen 
essentieel om te komen tot een geïntegreerd natuur- en 
landschapsontwikkelingsbeleid.  

 

Provincieraadslid Riet Gillis:  

Tussenkomst van coördinator verdwijnt (meetjesland: van 35 000 euro naar 0 
euro)? 

De heer Frank De Mulder antwoordt dat dit gecompenseerd wordt door de 
algemene subsidie. Zeker geen vermindering van de toelage.  

 

Pg. 154 >> natuurstudiedata (15 000 euro) >> inventaristaie van soorten, 
nieuw project opzetten met Natuurpunt 

Is een Vlaamse doelstelling en krijgen hiervoor ook een budget van 
Vlaanderen.  

 

Soortenbescherming voor regionale landschappen (pg. 155) >> vermindering 
van 30 000 euro? 

Ook hier is er in feite geen sprake van een vermindering. Het is een 
boekhoudkundige ingreep.  

 

Plaatsvervangend provincieraadslid Johan Van Duyse: 

Hoeveel gemeenten hebben het burgemeestersconvenant al ondertekend? 

De heer De Mulder antwoordt dat de helft van Oost-Vlaanderen dit reeds heeft 
ondertekend. Te verwachten valt dat dit volgend jaar sterk zal uitgerold worden 
vermits ook vanuit het werkingsgebied Solva en Veneco een gelijkaardige actie 
zal opgestart worden zoals thans het geval is in het Waasland. 

 

Gedeputeerde Geert Versnick komt opnieuw aan het woord. Omtrent 
ruimtelijke planning ligt de focus bij een aantal nieuwe initiatieven voor 2017, 
gegroepeerd onder een 8tal thema’s: (1) Ruimtelijke basisstructuren (beleid); 
(2) coproductie en partnerschap; (3) ecosysteemdiensten; (4) duurzame 
energielandschappen uitbouwen; (5) instrumenten ontwikkelen; (6) duurzaam 
ondernemerschap; (7) kwaliteitsvolle recreatie en (8) Steden aantrekkelijker en 
leefbaarder maken. 

 

Provincieraadslid Inge De Bal:  
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Op pagina 188 van de toelichting bij het budget 2017 bij het rup opmaken voor 
de afbakening van kleinstedelijk gebied in Wetteren: in 2016 stond het 
significant hoge bedrag van 63 000 euro nog niet gepland? 

In 2017 zal dit opstarten, het is een prognose van het budget. In 2016 is het 
niet gelukt om hiermee te starten dus het budget wordt doorgeschoven. 

Verdere onduidelijkheid over de cijfers. In het budget van vorig jaar stond er 
voor 2017, 2018, 2019 voor de opmaak van het rup van de afbakening van het 
kleinstedelijk gebied Wetteren 3 maal 0,00 euro. Dat bedrag, 3 keer 60.000 
euro zat niet vervat in de andere bedragen.  

De condities zijn er nu dat dit rup zal kunnen worden opgestart en er wordt 
hiervoor ieder jaar 60.000 euro voorzien.  

Plaatsvervangend provincieraadslid Johan Van Duyse:  

Wat er niet in staat is het prup weekendverblijven fase 3 voor 2017 (pg. 187)? 
Nog steeds 2019? 

Mark Cromheecke antwoordt dat fase 3 op lange termijn is voorzien en we 
hiervoor misschien geen budget nodig hebben omdat we dit misschien zelf 
zullen doen. Bij de posten ruimtelijke planning staan er heel veel nullen, dit 
komt omdat we het ruimtelijke planningsbeleid in huis uitwerken.  

Gedeputeerde Versnick vult verder aan door te stellen dat investeringen 
uitgaven zijn: opdrachten die we uitbesteden. We hebben ook planologen in 
dienst die uiteraard ook in huis het ruimtelijk beleid kunnen uitwerken. We 
maken dus voortdurend de afweging wat doen we zelf en wat besteden we uit.  

 

Provincieraadslid Inge De Bal:  

Geld hetzelfde rond de Prups rioolafvalwaterinstallaties? 

Mark Cromheecke: We hebben er enkele gehad een paar jaar geleden. Dit 
werd voorbereid door Aquafin en indien akkoord zetten wij de voorbereiding om 
in Prup’s.  

 

Derde gedeputeerde Peter Hertog neemt als laatste het woord. Niet alles in 
extensie overlopen wat in het budget staat omdat het grootste deel van het 
budget in herhaling is van wat reeds lopende is. Er wordt eerder stilgestaan bij 
een aantal nieuwe facetten die tot nu toe tot de attributies behoren.  

- Energie: 

Voor de CEAP’s (burgemeestersconvenanten) wordt volgend jaar meer 
geld uitgetrokken om die te kunnen realiseren in nog meer gemeenten.  

Groepsaankopen: 

Elektriciteit, aardgas, zonnepalen zetten we verder wegens veel 
succes.. 

- Subsidiereglementen rond energie: 

Is in opmaak 

- Trage wegen:  
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Er worden minder middelen uitgetrokken voor de aanmaak van de trage 
wegennetwerken (wet van de remmende voorsprong). Doordat er al 
heel wat trage wegen ontwikkeld zijn komen er steeds minder bij.  

- Wegspotters:  

In 2017 willen we dit project uitrollen over heel de provincie. Fietsbeleid: 

We zetten verder in op de uitbouw van de fietssnelwegen. Volgend jaar 
willen we de huisstijl uitrollen. Eerste fietssnelwegen zullen 
bewegwijzerd worden zoals het hoort.  

- Testkaravaan (nieuw initiatief): 

Is vorig jaar voor het eerst uitgeprobeerd in West-Vlaanderen. We 
stellen vast dat veel bedrijven en organisaties geïnteresseerd zijn om 
zijn medewerkers te laten proeven van elektrische fietsen, bakfietsen, 
proefabonnementen openbaar vervoer, … maar niet echt een idee 
hebben van hoe ze dat moeten invoeren. Wij bieden een pakket van 
deze mogelijkheden aan voor een aantal maanden in de hoop dat het 
succesvol is en dat ze nadien zelf de investering willen doen. In West-
Vlaanderen was dit een mooi succes.  

- Waterbeleid: 

Belangrijkste van de afgelopen jaren is gerealiseerd en dat is dat 
overname van de waterlopen  van 3e naar 2e categorie (gemeenten die 
interesses hebben vertoond is zo goed als afgerond). De medewerkers 
beginnen de waterlopen beter en beter te kennen, het onderhoud loopt, 
… Uiteraard zijn er heel wat investeringsbudgetten voor het waterbeleid 
voorzien.  

 

Provincieraadslid Inge De Bal:  

Voor de ondersteuning van de spoorlijncomités Gent-Ronse en 
Geraardsbergen is er geen budget voorzien? 

Gedeputeerde Hertog: we hebben op een bepaald moment een 
subsidiereglement voor duurzame mobiliteitsprojecten ingevoerd. De 
spoorlijncomités komen in aanmerking om een subsidieaanvraag in te dienen. 
We willen niet dat het een automatisme is dat de comités steeds subsidies 
krijgen en andere projecten niet. Zij zullen dus mee in de korf zitten van de te 
beoordelen projecten.  

 P. 153 helemaal bovenaan: "individueel dossier provincieraad: subsidies aan 
organisaties die een bijdrage leveren aan het wegwerken van missing links”: 
voorstel 15 000.  Over wat gaat dit? 
  
Het antwoord kon tijdens de vergadering niet gegeven worden. Info na de 
vergadering verschaft: Vorige jaren werd deze aangesproken om de werking 
van BuZZ (minder hinderplan Gent) mee te financieren. Houdt nu de 
mogelijkheid open om een update te maken van het masterplan missing links.” 

Geen uitgaven meer budgetteren voor de verwijdering van de verontreinigde 
waterbodems in 2017, 2018, 2019? 
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Technische operatie: van investeringsbudget naar exploitatiebudget gegaan. 
De financiële diensten zullen dit geïnterpreteerd hebben als geen 
investeringswerk maar een normaal onderhoudswerk.  

 

Plaatsvervangend provincieraadslid Johan Van Duyse:  

Testkaravaan voor duurzame mobiliteit: louter en alleen door de provincie? 

In West-Vlaanderen wordt dit alleen door de provincie opgenomen en bij ons 
zou dit ook alleen door de provincie worden opgepakt. Mobiscans blijven ook 
uitgevoerd worden door de provincie. Per jaar zijn er een 10tal bedrijven die dit 
laten uitvoeren. Zou eruit kunnen volgen dat bedrijven de testkaravaan zullen 
gebruiken. 

 

3. Varia 

Geen vragen of opmerkingen. 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 19.43 uur. 

Gent, 25 oktober 2016 
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